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Pohodové vánoční svátky plné pokoje, lásky a radostných okamžiků, Pohodové vánoční svátky plné pokoje, lásky a radostných okamžiků, 
v novém roce 2022 hlavně zdraví v novém roce 2022 hlavně zdraví 

přejípřejí
vedení obce, členové zastupitelstva a zaměstnanci obcevedení obce, členové zastupitelstva a zaměstnanci obce



www.n i v n i c e . c z

NIVNICKÉNIVNICKÉ
NOVINYNOVINY 22

Rok uběhl rychleji, než bychom si přáli, a tak trochu hodnocení na 
závěr roku nezaškodí. Jak jsme si tedy vedli?
Na rok 2021 zastupitelstvo schválilo investiční plán. Podívejme se, 
co jsme z toho zvládli a co se nám nepodařilo:

Výstavba bydlení pro seniory  - SPLNĚNO, plně obsazeno 
a obyvatelé domu pro seniory jsou spokojeni. Na jaře provedeme 
výsadby, něco obec, něco obyvatelé, aby to bylo nejen hezké, ale 
i užitkové. Dobudujeme i lepší kolárnu a skromné komunitní po-
sezení v zadní části za knihovnou.
Výstavba ZTV Kluka IV. – inženýrské sítě nové průmyslové zóny  
SPLNĚNO. Průmyslová zóna je dobudována, pozemky prodány 
a pomalu začínají investice nových vlastníků. Obec získala nejen 
výrazné fi nance z  prodeje parcel, ale důležitější jsou nové mož-
nosti, pracovní místa  a daně, které umožní další rozvoj obce po 
dlouhá léta.
ZTV Sluneční – dostavba inženýrských sítí - SPLNĚNO, vystave-
no 30 rodinných domků, zbývá 5 parcel, kde dle informací zahájí 
stavby na jaře 2022. Parcely pro 7 řadových domů byly prodány 
veřejnou soutěží a nový vlastník již zahájil výstavbu této řadovky. 
Předpoklad je dokončení do konce roku 2022. Úpravou terénů 
a  výsadbou zeleně vznikne krásná obytná čtvrt a  přeji novým 
obyvatelům, ať se jim zde dobře žije.
Zahrada MŠ – úpravy a instalace herních prvků, SPLNĚNO. Insta-
lováno na 20 herních prvků,  doufám k radosti našich dětí. Prvky 
jsou voleny pro zdokonalení všestranné pohyblivosti dětí, bez-
pečné i hravé. Tento projekt mi udělal velkou radost, byl to velký 
dluh našim dětem.
Výstavba urnové zdi na hřbitově –  SPLNĚNO. Vyslyšeno přání 
občanů na zřízení urnové zdi a myslím, že je důstojné i estetické 
a v případě potřeby není problém na připravený fundament insta-
lovat další schránky.
Revitalizace rybníka Hložův most, splněno napůl. Dotace 
získána, realizace zadána, jen termín dokončení se mi nelíbí. Dle 
smlouvy bude dílo dokončeno do 30.6.2022, krůček po krůčku 
vracíme přírodě nekonečný dluh, zadržíme vodu v  krajině a  vy-
tvoříme hezký, snad romantický kout kousek za našimi humny.

SLOVO STAROSTY
PROJEKTY A DOTAČNÍ PŘÍPRAVY: 

Připraveno:
Projekt kompletní rekonstrukce 3 objektů ZŠ - dotace získána, 
léto 2022, velká investiční akce v  hodnotě 30 mil.Kč  - bude to 
náročné pro školu i pro investora (obec). Věřím dodavateli 3V&H, 
že i  tuto termínově (prázdninově) rozsáhlou a  náročnou akci 
zvládnou.   
Projekt výsadby větrolamů (5,1 km), dotace získána, vysoutěže-
no, probíhá schvalovací proces na ministerstvu a snad nic nebrání 
zahájení prací na jaro 2022. Pozemky vyčleněny a  díky ZAS a.s. 
i dobře připraveny na realizaci.
Projekt rybníka a  mokřadu – připraveno, čeká se na jarní do-
tační výzvu, dotace u této akce je 90%, připomínám, že jde o ryb-
ník o rozloze téměř 2ha a budu pozitivně laděný, že se realizace 
zahájí na podzim 2022 a že bude Topolovský potok tak silný , aby 
nám to naplnil.
LBC Hůrka- projekt připraven, rovněž čeká na avizovanou jarní 
výzvu, zde je dotace 100%, jde o vybudování lokálního biocentra 
(lesoparku 2,5 ha) v cípu u Vrbiček, na soutoku Nivničky a Topol-
ského járku. 
Projekt realizace biokoridorů od Lipin až po Topolov – 
připraveno, čeká se na výzvu, jelikož se jedná o prvek ÚSES (územ-
ní systém ekologické stability) je zde dotace taky 100% - takové 
dotace mám rád. 
Projekt páteřních zemědělských cest – projekt připraven, čeká 
se na stavební povolení, projekt bude předán Pozemkovému úřa-
du UH a budeme usilovat o brzké prosazení tohoto projektu, který 
je rovněž 100% fi nancován státem. Zde šance  na realizaci v roce 
2022 jsou mizivé, ale připraveným štěstí přeje, tak třeba 2023 
nebo 2024. Jiné obce po dokončení KPÚ čekaly více let.
Projekt výsadby stromořadí na hřebenu „Dluhošina“ – projekt 
je před dokončením a tohle bych si moc přál. Pohled na horizont 
s řadou stromů při východu slunce bude jistě skvostný. Avizované 
dotace dávají šanci i tomuhle projektu, tak se budeme snažit.  
Projekt rekonstrukce ulice Vinohradská – připraveno a požádá-
no o dotaci. Tato ulice taky zaslouží kompletní rekonstrukci, inves-
tice je podmíněna získáním dotace stejně jako ulice    K Vodojemu, 
kde se o dotaci budeme rovněž opakovaně ucházet.kd dotaci budeme rovněž opakovaně ucházet.kde se o do
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Projekt terénních úprav pro eliminaci aktivní zóny u Sluneční 

(II.etapa) – připraveno, je v  jednání a posuzování PMO  (Povodí 
Moravy).
Projekt rekonstrukce kaple na Hůrce – připraven pro stavební 
řízení, ohlášení stavby zatím nedodáno, připravuje se rozpočet, 
(od ledna se zahajuje příjem žádosti o dotace), na jaře konečně 
zahájíme, pokud památkáři ještě něco nevymyslí.

Rok 2021 nebyl opravami a  investicemi převratný. V  minulých 
letech to byla jiná jízda, ale Dům pro seniory - sociální projekt, 
průmyslová zóna – komerční projekt a hřiště ve školce mě uspo-
kojuje,. Finančně velmi náročné, ale zvládli jsme to i s dotačním 
výpadkem ve výši 12 mil. Kč, to způsobilo odklad jiných, menších 
investic, viz dále.

Co mě mrzí a co se nevydařilo tedy fi nančně pokrýt? 

Rekonstrukce ulice K Vodojemu - omluva obyvatelům této ulice, 
malá formální chyba v žádosti o dotaci nahrála ministerským pro 
vyřazení, nízká alokace fi nancí a nadmíra žádostí obcí to dokona-
la. Máme nastartováno a připraveno a žádáme opětovně o dotaci, 
včetně ulice Vinohradské a  snad to dopadne. Nechci to uspěchat 
a za každou cenu realizovat, když je tam šance získat 60% dotace. 
Kde najdete na chodníku 6 mil.Kč? a to je pěkná investiční injekce.  
Plánováno bylo i  zpevnění komunikace mezi ul. Podohradí a ul. 
Brodskou (podél hřiště), ale vzhledem k probíhajícím výstavbám 
se to zdařilo jen částečně. Nyní při realizaci stavby řadových domů 
bude průchod opět komplikovaný, ale po dokončení upravíme 
tuto komunikaci tak, abychom prošli na druhou stranu obce  su-
chou nohou.

Nepolevujeme v investiční činnosti a rok 2022 bude opět náročný. 
V  zastupitelstvu budeme investiční plán teprve diskutovat, tak 
nechci předbíhat a zveřejňovat cíle před odsouhlasením zastupi-
telstvem. Mohu však sdělit rozpočet obce. I díky již potvrzeným 
dotacím bude mít příjmy ve výši téměř 100 mil.Kč a plánujeme vý-
daje, opravy a investice ve výši cca 90 mil.Kč. Finančně se obci daří, 
vysoké kapitálové příjmy a  úspěšné získávání dotací umožňují 
budovat, zkrášlovat a udržovat obec. Neskromně mi dáte snad za 
pravdu, že naše obec patří mezi ty nejkrásnější a infrastrukturou 
plně konkurenční i  větším obcím v  rámci celého regionu Uher-
skobrodska.      

Co připravujeme: 

I  s ohledem na nárust nákladů na energie nechceme usnout na 
vavřínech. Zkoumáme možnosti využitelnosti obnovitelných 
zdrojů v rámci obce a máme vytipovány vhodné objekty pro po-

tenciální instalaci solárních panelů. Průlomem by byla možnost 
komunitního sdílení energií. Vysvětlím na příkladu: Obec instalu-
je solární panely na objektu např. mateřské školy. Energii, kterou 
nespotřebuje, dodá do sítě a jiný obecní objekt (např. sportovní 
hala) v tomto objemu tuto přebytečnou energii v čase, kdy školka 
energii nepotřebuje, spotřebovává. V současnosti to ekonomicky 
i  za podpory dotací není úplná hitparáda, ale jistě nastane čas, 
kdy podpora bude zajímavější nebo nutnější v případě nedostat-
ku energií. Zkrátka této oblasti je nutné se věnovat a připravovat 
se na vhodnou dobu pro realizaci. V tomto odvětví jde pokrok ry-
chle dopředu, v plenkách a drahá jsou zatím úložiště energie, ale 
sledujeme vývoj a každá úspora  a nezávislost v energiích bude 
časem přínosná a zajímavá.       
Víte, nemám příliš rád dotace, kazí trh, zvyšují ceny produk-
tů i prací podpořených dotacemi, ale nežádat a nechat je projít 
kolem nás, by bylo trestuhodné. Jednou  provedu rekapitulaci 
a věřím, že za uplynulé 4 roky nebudeme daleko od částky 100 
mil. Kč a to už je slušná porce do našeho obecního rozpočtu. Díky 
připraveným, výše zmíněným projektům, by to v  následujících 
dvou letech mohlo přinést dalších téměř 50 mil.Kč.
Co dodat? Přejme si, ať se podaří alespoň polovina a  sobě, po-
tažmo obci i přírodě, dáme pěkný dárek.

A co nás všechny nás v roce 2021 potrápilo?

Doba je nedobrá, celou zemi a  svět trápí pandemie, snášíme 
omezení a restrikce, z medií vytrvale deprimující informace, kon-
čící vláda  a nastupující vláda mnoho klidu taky nepřináší. Apeluji 
a  prosím spoluobčany, akceptujme se, tolerujme se a  vydržme, 
jednou to skončí a život se vrátí do normálu.
Kolotoč s energiemi a výrazný nárust nákladů na bydlení, nárůst 
cen materiálu i potravin se dotýká nás všech, není to snadné, ale 
zkusme si říct „nějak bylo, nějak bude“, trochu se omezíme, ale 
život jde dál. Chraňme si především své zdraví, svou rodinu, své 
blízké.

Vážení spoluobčané,

rád bych splnil všechna přání, která od Vás slyším. Byl bych moc 
rád, kdyby se podařilo naplnit vše, co jsem uvedl, včetně připra-
vovaných dalších projektů. Avšak nezapomínejme, štěstí lidem 
nepřinášejí jen materiální, ale i  jiné hodnoty. Měli bychom více 

používat a vnímat výrazy jako je tolerance, velkorysost, od-

puštění a dobro! Užívejme adventního času a poklidných příprav 
na Vánoce. Taky máte rádi ten čas, kdy přicházíte domů, voní 
rozpečené vánoční cukroví a  hraje vánoční hudba? Tak pánové 
a děti, nenechávejme vše na svých manželkách, přítelkyních a ma-
minkách, přiložme taky ruku k dílu. A pamatujme, že s úsměvem 
jde všechno líp !

Přeji krásný vánoční čas, hodně zdraví, pohody a  spokoje-

nosti i Božího požehnání Vám i Vašim rodinám. Přeji, abyste 

ve svém okolí, ve své rodině, v přátelích našli co nejvíce lásky 

a radosti.

Miroslav Vykydal, starosta

UZAVŘENÍ OBECNÍHO ÚŘADU
Obecní úřad bude uzavřen od čtvrtku 
23.12.2021 do pondělí 3.1.2022.

j



V  pátek před misijní nedělí jsme byli 
s klienty charitního domu v Nivnici do-
mluveni, že se přidáme k dobrému dílu 
a něco upečeme na Misijní koláč. 
Aktivizační pracovnice přinesla z domu 
jedno těsto na citronové sušenky a dal-
ší těsto na muffi  ny jsme dělali po sní-
dani. 
Každý dělal, co zvládne. Všechny tři ba-
bičky, které se k pečení připojily, zvlá-
daly vykrajovat sušenky. Až se málilo těsto, 
jedné paní jsem dala papírové košíčky na 
muffi  ny, aby je vymazala olejem. 
Strávily jsme společně krásné dvě hodiny. 
A  jako správní Moraváci,  jsme si při práci 
zpívaly. Ze společné práce na Misijní koláč 

Jako každý rok, tak i letos, jsme se s klienty charitního domu v Nivnici domluvili, že zase 
obdarujeme několik dětí z Ukrajiny a pošleme jim vánoční dárek. 
Abychom vydělali nějaké peníze, domluvili jsme se s Misijním klubkem, že přispějeme 
svým dílem na Misijní koláč, který se každoročně pořádá na misijní neděli. Získali jsme 
částku 2000,-Kč. Spolu s částkami, které přispěly kolegyně v práci, jsme si mohli dovo-
lit obdarovat tři děti. Vybrali jsme si roční holčičku a chlapce a osmiletého chlapce. Ze 
získaných  peněz jsme nakoupili oblečení, stavebnici, boty, hygienu. Také jsme chtěli 
podpořit klienty terapeutické dílny, proto jsme tam dětem koupili krásné polštáře a šité 
hračky. Vše jsme dobře zabalili, popsali a odeslali na Charitu v Uherském Brodě. 
Po Vánocích zase budeme hledat na fotografi ích ty děti, kterým náš dárek udělal radost.

Bc. Jarmila Kubáňová, DiS

Pečení na misijní koláč

Děti z Ukrajiny

Milí spoluobčané, vážení farníci!
Adventní doba je přípravou na Slavnost Narození Páně, na Váno-
ce. Opět si připomínáme, že se naplnila starobylá proroctví Staré-
ho zákona, která hovoří o příchodu Mesiáše, bohočlověka, který 
napraví, co lidstvo pokazilo.
Skutečně se narodil Spasitel, který přináší pokoj lidem dobré vůle, 
jak zpívali andělé v Betlémě po Jeho narození. Jeho narození zača-
lo měnit svět i lidi. Kéž i my se snažíme na sobě pracovat a nechat 
se vnitřně proměňovat, abychom byli lepšími bližními.
Přeji Vám všem i sobě, ať Slavnost Narození Páně a Doba vánoční 
nejsou jen pár dny, kdy se lidé k sobě chovají pěkně. Ale ať pokoj 
a mír Vánoc prostoupí každý den i následujícího roku 2022.
Ještě ve vyhlášeném Roku rodiny přeji nám všem, abychom si 
uvědomili hodnotu lidí kolem nás, v naší rodině. Někdy se stává, 
že bereme příliš automaticky, že máme vedle sebe rodinné pří-

slušníky. Často si lidé uvědomují, koho měli vedle sebe, až dotyč-
ný odejde na Věčnost. Více se snažme vážit si druhých, častěji říkat 
druhým, že je máme rádi, že si jich vážíme, že jsou pro nás vzácní. 
Zkusme v  rodinách více i  skutkem projevovat radost z  blízkosti 
druhého člověka. Pokusme se zlepšovat, upevňovat či obnovovat 
vztahy v rodinách. Když se chce, všechno jde. Začněme první, ne-
čekejme ve své pýše, ať začne ten druhý. Čerpejme k tomu sílu od 
Boha a z příkladu svatých. I k tomuto nás vedou a jsou poslání od 
Boha Svatí Andělé Strážní, kteří jsou patrony naší Obce a Farnosti 
Nivnice.
Přeji krásné Slavnosti Narození Pána Ježíše Krista a požehnaný rok 
2022. 
S úctou a vděčností za Vaši snahu na sobě pracovat Vám i Vašim 
blízkým žehnám.

Otec Zdeněk, Farář nivnický

Farnost

sto
přidáme dvě krabice dobrot. S  paní Char-
vátovou jsme se domlouvaly, že bychom si 
pak vzaly nějakou odměnu a  z  ní bychom 
nakoupily vánoční dárky dětem na Ukraji-
nu, abychom se podílely na radosti i jinde.

Chceme, aby naše práce byla smysluplná, 
protože sdílená radost je dvojnásobná.
Všem, kteří si Misijní koláč koupili, děkuje-
me a věříme, že jim chutnalo.

Bc. Jarmila Kubáňová, DiS

g y ý
Bc. Jarmila Kubáňová, DiS
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Charitní dům sv. Andělů strážných 



V těchto dnech oslavila 
nádherné životní jubileum 100 let 
paní Anežka Straňáková, 
do další životní pouti ji přejeme 
zdraví, pohodu, spokojenost, 
radost z vnoučat i pravnoučat 
a hlavně velkou kopu Božího 
požehnání.

Obec a spoluobčané

Max. t. Min.t. A Ld M Lt T Tn Ø vítr
Max. 

rychlost 
větru

Náraz
větru

11,8 9,8 22,8 -3,2 4 0,4 m/s 4,3 m/s 7,7 m/s

Max. t. Min.t. A Ld M Lt T Tn Ø vítr
Max. 

rychlost 
větru

Náraz
větru

50,5 5 15,8 -3 1 12 0,3 m/s 3,8 m/s 6,6 m/s

Počasí
Počasí u nás v říjnu 2021

Počasí u nás v listopadu 2021

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia (Po-
čítáme ji ze tří čtení teploměru  v  7:00, 
14:00 a  21:00h. Večerní pozorování se 
bere do součtu dvakrát a  výsledek se 
dělí čtyřmi). Průměrná měsíční teplota se 
počítá s průměrných teplot jednotlivých 
dnů. Průměrná roční teplota se počítá 
z průměrných teplot jednotlivých měsíců.

Max. t. udává největší teplotu ve stupních celsia, 
která byla dosažena v měsíci

Min. t.  udává nejnižší teplotu ve stupních celsia, 
která byla dosažena v měsíci

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)
 zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka
 bouřka

A arktický den (během 24 hodin teplota stá-
le nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C a více)
Tn tropická noc
Ø Vítr  průměrná rychlost větru za měsíc v m/s

Max. rychlost větru 
největší rychlost v  m/s, kterou vítr dosáhl během 
měsíce
Náraz větru 
největší náraz větru v m/s v daném měsíci

První vločky spadly na Nivnici v pátek 26. 11.  a v sobotu byla dokonce chvíli i souvislá sněhová pokrývka, ale jen pár hodin.

ě h d h l l

p ý p j ý j
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Nivnický kros
Jak jsme k tomu přišli? Máme v Nivnici cyklis-
tické závody, Bajkovou neděli pro děti, máme 
MTB 25 a 50 pro dospěláky – pořádající jsou 
kluci Trtkovi, máme cyklozávody pořádající 
spolek Bike and Ride, ale běžecké závody 
nemáme, a  přitom běžců v  Nivnici máme. 
A bylo zaděláno. V Uherském Brodě už úspě-
chy slavil běžecký závod Komenského půlka, 
a tak jsem kontaktoval Libora Trtka (s koře-
ny Nivničana) úspěšného ultramaratonce 
a organizátora Komenského půlky s žádostí 
o pomoc s organizací a klaplo to.
2019 - první ročník, úspěch 40 dětí a  170 
dospěláků, zima, bláto, déšť, prostě kros jak 
má být – všichni spokojeni a bylo to super. 
2020 – bohužel doba nepřála a závod jsme 
zrušili.
2021 – druhý ročník, termín jsme volili na 
listopad, až opadnou běhy v okolí a doufal 
jsem opět v bláto, zimu a déšť, ať to stojí za 
to.
Zima byla (jak sviňa), ale jinak suchá trať, 
i trochu studeného sluníčka bylo. Děti vzhle-
dem k  chladnému počasí jsme nevyhlásili, 
a  tak se na start postavilo 100 natěšených 
běžců. Musím říct, je to skvělý pocit vyběh-
nout s tou masou, nejde ani tak o pořadí, my-
slím, že všichni si běhu spíše užívají a úsměvy 
při doběhu to jen dokazovaly. Běžely se tři tra-
sy na 5, 12 a 21 km. Start i cíl pro všechny stej-
ný, vybíháme od sportovní haly k pivní cestě 
a  zahýbáme na  Dluhošiny, čeká nás „Ostřák“  
dále ke kapli NT. 5 km seběh k sběrnému dvo-
ru na Hoštákoch a zpět ke sportovní hale. Nej-
větší rychlík to dal za 19 minut. 
Trať 12 km od kaple pokračuje ke Skybové 
kapličce až téměř k  Bánovu a  posledním 
větrolamem sbíháme k  družstvu Suchá Loz 
a pak po cyklostezce až do Nivnice a do cíle. 
Tady byl nejrychlejší běžec v čase 45:49 mi-
nuty. Trať 21 km u Čupáka se stáčí k přehradě 
Lubná, výběh na Korytnou a  podél Prašnic 
dolů a zpět do Nivnice. Tady to dal nejrych-
lejší za 1:24 minut. Hóóóódně dobré časy na 
všech tratích.
A jak si vedli Nivničané a Nivničanky?
Naše ženy byly všechny skvělé, bez pořadí 
všechny to skvěle odběhly, na 5 km dopádily 
v pořadí Pavla Ryšková, Romana Hladišová, 
Leona Bumbalíková, Barbora Jálová, Vendula 
Malušková a Jana Boďová. Holky super!!    
Na 12 km si troufl y jen dvě ženy Anna Kapso-
vá a Alena Haluzová a v téměř 50-ti členném 
poli převážně mužů uhájily pěkné umístění. 
Gratulace. 
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Jak si vedli muži? Na 5 km Jarda Rudolf druhé 
místo, na 12 km bodoval mladý, ale hodně 
dobrý Prokop Škrabálek a  na 21 km čtvrté 
místo bral Adam Velecký. To jsou naši nejú-
spěšnější. 
Za muže ještě reprezentovali Nivnici na 5 
km Jakub Šlapal - ještě hodně mladý, ale 
o to více našlapaný a mezi dospěláky bral 8 
místo z 30-ti běžců, super!    
Na 12 km jsme dobíhali v pořadí již zmiňo-
vaný rychlík Prokop Škrabálek, dále  Lukáš 
Straňák, Mira Vykydal, Tomáš Škrabálek, Ka-
mil Hrašák, Tonda Straňák, Mira Smetana, Jiří 
Čapka. 
Nejpohodovějšími běžci byli prohlášeni 
Mira Smetana a Jiří Čapka - rozdávali po tra-
ti úsměvy a celou cestu prokecali, věřím, že 
kdyby do toho šlápli, tak jim vidíme jen záda. 
Prostě si to užívali.
Kros se zkrátka povedl, snad jsme někoho 
motivovali, běh je super věc, netřeba se hnát. 
Pokud začínáte, chvíli běh, kousek chůze 
a je-li k tomu východ slunce, pak si to začne-
te užívat a potom tomu propadnete. te užívat a potom tomu propadnete. 

Rád bych poděkoval spolupořadateli Liboru 
Trtkovi a  jeho týmu, za nivnické pořadatele 
Tomáši Trtkovi a  jeho týmu, běžcům za po-
hodu a pohodovou atmosféru – já jsem od-

měněn dobrým pocitem, to mi úplně stačí.
Těším se na vás u dalšího ročníku Nivnické-
ho krosu!

Běžec- senior starosta Mira



SoptíciSoptíci

Minifestival Minifestival 
- prezentace KŠ Beseda, z.s.
- prezentace KŠ Beseda, z.s. Kurz šitíKurz šití

Zdobení perníčkůZdobení perníčků
HáčkováníHáčkování

Háčkování - výrobkyHáčkování - výrobky
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Komunitní škola Beseda, z.s.
V listopadu skončil projekt „Zvyšovanie kva-
lity života na vidieku vytváraním komunit-
ních škol“, který probíhal od května 2019 do 
listopadu 2021 po prodloužení z  důvodu 
omezení stanovených epidemiologickými 
nařízeními. Na projektu spolupracovali Ko-
paničiarsky región-miestna akčná skupina, 
Východní Slovácko a Mikroregion Slušovic-
ko.
U  nás tento projekt pokračoval nabídkou 
různých kurzů pro dospělé a  kroužků pro 
děti. Na kurzech a kroužcích spolupracovali 
s Komunitní školou Beseda, z.s. zejména za-
hrádkáři, ZŠ, hasiči, knihovna a lektoři z řad 
veřejnosti.

A ABY NÁM I VÁM ČAS DO DALŠÍCH KURZŮ UBĚHL, PŘINÁŠÍME SOUTĚŽ:

ŠTRÚDL – oblíbená pochoutka, kterou připravujeme snad všichni a všechny . Pošlete fotku do-

plněnou receptem právě toho Vašeho štrúdlu na e-mail: ksbeseda@seznam.cz a těšte se, že mezi 3 

vylosovanými budete právě i Vy. A protože jsou Vánoce, obdrží malou pozornost každý účastník.

Soutěž končí 6. 1. 2022 ve 24:00 hodin.

Projekt sice končí, ale my nekončíme. I v roce 
2022 budeme pokračovat v  nabídce kurzů 
– pokračuje háčkování v knihovně, kurz šití, 
Soptíci a  kroužek šití ve škole. Jednotlivý-
mi lekcemi bude v novém roce pokračovat 
aranžování květin a také ve vhodném obdo-
bí řezy keřů a stromů. Budeme se na Vás těšit.

Poslední akcí v rámci projektu byl MINIFES-
TIVAL KOMUNITNÍCH ŠKOL, kde byly pre-
zentovány všechny proběhlé akce ve Vlčno-
vě, na Strání a u nás v Nivnici.
Přejeme všem klidné prožití vánočních 

svátků a do nového roku 2022 především 

pevné zdraví.



ZÁKLADNÍ ŠKOLA a MATEŘSKÁ ŠKOLA J.A.K.

Podzim u nás ve školičce byl nejen barevný, 
ale také plný různých zajímavých akcí, čin-
ností pro děti a  spousty zábavy. Na konci 
měsíce září se všechny děti zúčastnily pod-
zimní výstavy, kde jsme měli možnost shléd-
nout nepřeberné množství druhů zeleniny 
a ovoce, o kterých jsme si následně společ-
ně s dětmi povídali, učili se o nich písničky 
a také jsme si je vyráběli. Zapouštěli jsme ba-
revné tuše do klovatiny a vystřihovali z nich 
podzimní listy, obmotávali jsme kartony 
vlnou a vyráběli podzimní ovoce či jsme vy-
krajovali hrušky a jablíčka z rychloschnoucí 
hmoty.
Začátek října byl ve znamení Strašidýlko-
vého dne, kdy děti přišly do školičky v kos-
týmech. Tento den plný zábavných úkolů, 
soutěžení či strašidelné diskotéky. Vyvrcho-
lením byla odpolední Dýňová slavnost, kde 

Podzim v MŠ
rodiče s  dětmi ukázali své kreativní umění 
při vyřezávání dýní. Odměnou pro všechny 
byli nádherné dýňové postavičky, strašidla 
či zvířátka, která nám prozářila prostory před 
školkou a vítala nás ještě dlouho potom.
Také mezi nás zavítal kouzelník Tom, aby 
dětem ukázal několik nových tri-
ků ze svého kouzelnického kufří-
ku.  „Show Veselého Toma“ všem 
dětem vyčarovala úsměv od ucha 
k uchu.
Nezapomněli jsme ani na svátek 
sv. Martina, kdy jsme s dětmi dra-
matizovali legendu o sv. Martinovi 
a  také jsme pekli svatomartinské 
rohlíčky.
Ke konci listopadu se pomalu 
začínáme připravovat na advent 
a na nejkrásnější svátky v roce. Ve 

všech třídách jsme vyrobili několik výrobků 
– andílků, svícnů, baněk, perníčků, sněhu-
láčků, abychom je mohli prodat na Vánoční 
výstavě, která se konala v Besedě. Zde také 
děti ze třídy Berušek vystoupily s  krátkým 
vánočním pásmem a naladily tak přítomné 
na blížící se Vánoce.

y p ý ,

na blížící se Vánoce.
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Naší škole byl za eTwinningový projekt   „A  Kaleidoscope of 
Children‘s  Favourites“ udělen evropský certifi kát kvality (Eu-
ropean Quality Label). Toto ocenění je důkazem kvalitní práce 
studentů, celé školy a  odpovídá vysokým evropským měřít-
kům. Máme velkou radost, že se eTwinningu v Nivnici daří.

Indiáni ze 2.B propojili znalosti dějin s tvořením všeho druhu, 
a tak vznikla nádherná knížka na klín – leporelo, tematicky vě-
nované patronu České země - sv. Václavu. Děti vždy tato práce 
velmi baví.

V rámci tématu celoroční hry se malí Indiáni setkali s (téměř) 
skutečnými Indiány. Poslechli jsme si velmi zajímavé a pouta-
vé povídání o zvyklostech indiánských rodin, o  jejich životě, 
práci, seznámili se s různými druhy oblečení, pomůcek a nářa-
dí, s dětskými hračkami i vybavením kuchyně. Pochutnali jsme 
si na sušeném masu, jablíčkách a nechyběly ani ořechy. Moc 
děkujeme za skvělé setkání!

Žáci ze třetích tříd byli na návštěvě v  místním zemědělském družstvu. 
Prohlédli si zvířata, o  která se v  družstvu starají. Pozorovali dojení krav 
a ochutnali čerstvě nadojené mléko.
Děti velmi bavila prohlídka kombajnu a  řezacího stroje. Ve venkovních 
prostorech si prohlédli okolní krajinu.  Děti se seznámily s typy krajiny. Do-
kážou rozlišovat jednotlivé typy krajiny a zařadit krajinu v místě, kde žijí.
Celé dopoledne se neslo v  duchu J. A. Komenského, který propagoval 
myšlenku, že kdykoliv je hezké počasí, má učitel své žáky vyučovat venku.

Etwinningový projekt získal evropský 

certifi kát kvality

Svatý Václav – knížka na klín

Návštěva u Indiánů

Škola v přírodě - typy krajiny

ý 

velmi baví.
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děkujeme za skvělé setkání!
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Dne 7. 10. 2021 se vypravily 4. a 5. třídy do 
Brna rozšířit si své znalosti z  oblasti vlasti-
vědy a  přírodovědy. První prohlídka byly 
kasematy na hradě Špilberk, druhá zastávka 
v Planetáriu byla spojena s hvězdami, plane-
tami a příběhem o vesmíru. Na závěr jsme se 
přesunuli do pravěku v  muzeu Anthropos. 
Děti si z  výletu odvezly nejen spoustu no-
vých vědomostí, ale i zážitků.

Nechali jsme se inspirovat návštěvou u  In-
diánů a jejich jednoduchými recepty. Vznikl 
nápad – co tak to vyzkoušet taky? A protože 
se Indiáni nikdy ničeho nebojí, nachystali 
jsme si dýni, brambory, mrkev a cibuli a pus-
tili se do vaření. Panečku, to byly dobroty! 
Polévka i zapékaná dýně si zaslouží svůj re-
cept – INDIÁNSKÝ PODZIM NA TALÍŘI.

8.10. 2021 měli páťáci zpestřenou výuku Vlastivědy projektem o J. Husovi.
Cílem projektu bylo nejen obohatit výuku o nové informace o Janu Husovi, ale i podpořit 
kreativitu, samostatné myšlení, nápady, využívání znalostí a dovedností. Žáci se vzájemně 
učili pracovat s informacemi, přemýšlet nad nimi a využívat je k dalšímu poznání. 

Žáci 6. ročníku se 
učí pracovat s mi-
kroskopem. Měli 
možnost pozorovat 
rostlinné buňky 
cibule kuchyňské. 
Práce se jim zdařila.

Vzdělávací výlet do Brna

Jak Indiáni vařili Husí stopy

Buňka

ý

cept – INDIÁNSKÝ PODZIM NA TALÍŘI.

učili pracovat s informacemi, přemýšlet nad nimi a využívat je k dalšímu poznání.

Buňka
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Svůj první samostatný projekt zvládli třeťáci opravdu skvěle. 
Spolužákům představily různé známé osobnosti od nás i ze za-
hraničí, o kterých si zjistili základní informace a „udělali“ s nimi 
krátký rozhovor. A pokud je nikdo známý nenapadl, udělali roz-
hovor v angličtině aspoň s maminkou. 

Magické datum 11.11. letos připadlo 
na čtvrtek. Žáci školní družiny si ten-
to den náramně užili. Připravovali se 
na to celý týden, měli totiž spoustu 
práce. Svatý Martin sice letos nepři-
jel na bílém koni, ale žáci si takové 
koně alespoň vyrobili. Seznámili se 
také s  legendou, pranostikami, ale 
i  symboly tohoto dne. Žáci si také 
sami připravili a  ochutnali tradiční 
rohlíčky. Bylo všechno, jen ten sníh 
chyběl.

První listopadový týden pozvala paní knihovnice třeťáky do knihov-
ny. Mezi knihami prožili velmi hezké dopoledne. Tentokrát ne při 
čtení knih, ale dozvěděli se, jak knížky vznikají, kdo se na jejich výro-

bě podílí. Seznámili se s pojmem „recyklace“, pochopili její důležitost 
pro přírodu a pro zachování lesů, a jak můžeme využít staré vyřaze-
né knížky. Využili je k výrobě přáníčka pro blízkou osobu.

Angličtina ve 3. třídách

Družina

Co se starou vyřazenou knihou? Recyklace.cyklace

hovor v angličtině aspoň s maminkou. 

o 
-
e 

chyběl.
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O  sv. Martinovi jsme si povídali i  v  ho-
dinách němčiny. Postupně jsme dle 
obrázků vyvozovali slovíčka a  následně 
skládali příběh. Dověděli jsme se také 
o zajímavostech, které se ke sv. Martino-
vi pojí v Německu. K dokonalosti už nám 
chyběly jen svatomartinské rohlíčky, ale 
o ty se postaraly děti z družiny.

V pátek 19. 11. a v sobotu 20. 11. 2021 zorganizoval náš školní sportovní 
klub a obecní úřad burzu sportovních potřeb. Ta proběhla ve vestibulu 
sportovní haly. V nabídce se sešlo mnoho druhů zboží, hlavně pro děti. 
Ty se mohly těšit třeba z fl orbalové hokejky, bruslí, lyžařského vybavení, 
zimního oblečení, kopaček, koloběžky nebo i kola. Doufáme, že sportov-
ní burza opět získá tradici a do budoucna bude ještě větší výběr zboží.

24. 11. 2021 navštívila děvčata 8. ročníku 
Střední průmyslovou školu a Obchodní aka-
demii Uherský Brod. Prohlídka školy začala 

divadelním představením dramatického 
kroužku studentů 3. ročníku na téma ky-
berprostor. Dále byla připravená stanoviště, 

kde se děvčata seznámila se školou a obory, 
které se na OA učí. Návštěva byla zakončena 
prohlídkou odborných učeben.

Advent je za dveřmi, a tak nám to nedalo a v pracovních činnostech 
jsme se opět pustily do výroby adventních věnců. Děvčata ze 7. roč-
níku využila větviček smrčků či chvojek, holky z 8. ročníku si poradily 
s vrtačkou a polínkem, každá pak ten „svůj“ dozdobila podle své fan-

tazie. Jejich výtvory byly ke zhlédnutí i na Vánoční prodejní výstavě 
v Besedě. Věříme, že vlastnoručně vytvořené dílko zpříjemní advent-
ní čas v našich rodinách.

Tradice sv. Martina

Sportovní burza

Střední průmyslová škola a Obchodní akademie UB

Adventní tvoření

m
e 

p p ůj dozdobila podle své fanj

ý y p byla připravená stanoviště, prohlídkou odborných učeben.y p

Tradice sv Martina
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Ekologické okénko 
Ekologická celoroční soutěž pro děti
Poslední VI. kolo soutěže - budeme se věnovat ELEKTRU. Pří-
stroje jako topinkovač, fén, televize, počítač, rychlovarná konvice 
a  jiné, které jsou už nefunkční, odevzdáváme do zpětného od-
běru specializovaným fi rmám. Vy je můžete zanést do červené-
ho kontejneru na ul. Pořádí, odevzdat přímo na sběrném dvoře 
Hůrka nebo je dát do igelitové tašky před dům v době svozu, či je 
odevzdat do nádoby na OÚ. 

VI. kolo – ELEKTRO

Dnes vás všechny čeká pouze jeden úkol: Nakreslete Váš ob-

líbený spotřebič 

Soutěž bude vyhodnocena v prvním čísle NN roku 2022. Každý 
splněný úkol pošlete na adresu ksbeseda@seznam.cz. Splněné 
úkoly můžete posílat buď jednotlivě, nebo všechny najednou po 
ukončení soutěže. Nezapomeňte dopsat jméno a kontakt na vás .
Hrajeme o 3 batohy s překvapením.

Chcete se do soutěže zapojit a chybí vám předchozí čísla Niv-

nických novin? Najdete je v  elektronické podobě na webo-

vých stránkách obce.

MÍSTNÍ POPLATEK 

ZA OBECNÍ SYSTÉM ODPADOVÉHO 

HOSPODÁŘSTVÍ PRO ROK 2022 JE STANOVEN 

700 KČ/OSOBU DLE OBECNĚ ZÁVAZNÉ 

VYHLÁŠKY OBCE NIVNICE Č. 3/2021.

PROVOZNÍ DOBA SBĚRNÝCH DVORŮ 

HŮRKA A HOŠTÁKY:   

Středa  ZAVŘENO  14:00 – 17:00

Sobota  8:00 – 11:30  ZAVŘENO

UZAVŘENÍ SBĚRNÝCH DVORŮ

Upozorňujeme spoluobčany, že 

Sběrný dvůr Hůrka i překladiště ul. 

Hoštáky budou uzavřeny 

v době od 22. 12. 2021 do 4. 1. 2022.

MÍSTTTNNÍ POPPLLLAATEK 
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toto třetí letošní setkání se neslo v  duchu přednášky na téma: „Užitková zahrada před zimou“. Přednášející Ing. O. Kočicová.

i  letos poznamenal „vir“ rozsvícení našeho stromu, to proběhlo bez stánků, bez svařáku i kulturního programu
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FOTOREPORTÁŽ
Světelný průvod na hřbitov 2. 11.

Čaj o páté 8. 11.

Rozsvícení vánočního stromu 26. 11.

Vánoční prodejní výstava 21. 11. 

Minivolejbal 20. 11.

Svěěttelnýýýýýýý ppppppprůůvod na hřbbitov 2. 11.

zahrada před zimou . Přednášející Ing. O. Kočicová.

Vánoční p d j í ý

pbez stánků, bez svařáku i kulturního programu

www n i v n i c e c z
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Vánoční pppprodejjjní výýstava 21. 11. 
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Pokračování historie a činnosti oddílu zápasu
Rok 1970

V  tomto roce se v  Nivnici pořádal Sparta-
kiádní turnaj za účasti družstev: Jiskra Květ-
ná, Sokol Čejkovice a TJ Nivnice.
Umístnění žáků:
Váha 32 kg: 1. Kováč Miroslav, 2. Májek Fran-
tišek, 3. Bartoš Vlastimil
Váha 34 kg: 1. Krajčovič Zdeněk
Váha 42 kg: 2. Bartoš František
Váha 46 kg: 1. Čaňo Josef
Váha 58 kg: 1. Velecký Pavel
V  tomto roce taky pokračuje oprava při-
děleného automobilu při minimálních ná-
kladech, opravovali se brzdy a  podvozek. 
Opraváři: Májek Josef, Kapsa Josef, Soukeník 
František, Bršlica Karel, Večerka František, Pe-
terka Karel

Rok 1971

Krajský přebor: Volný styl
Váha 62 kg: 7. Slinták Karel
Váha 74 kg: 6. Májek František
Přebor Moravy: Volný styl
Váha 57 kg: 4. Plesner Karel
Váha 68 kg: 7. Vítek Josef
Váha 74 kg: 8. Májek Josef, 11. Májek František
Váha 82 kg: 1. Pražan Antonín, 7. Havelčík 
František, 8. Penčar Miroslav
Krajský přebor: žáci
32 kg: 1. Kováč Miroslav, 2. Májek Jan
35 kg: 4. Krajčovič Zdeněk
42 kg: 2. Sobotka Miroslav, 5. Čapka Jiří, 6. 
Bartoš František, 9. Soukeník Pavel
46 kg: 2. Skyba Jiří, 3. Lukeš Jiří, 5. Novotný 
Vladimír
50 kg: 3. Bartoš Stanislav
Umístnění družstev: 1. Nivnice 14 b., 2. Jihla-
va 12 b., 3. Hodonín 10 b., 4. Čejkovice 7 b., 
5. Brno 6 b.

Rok 1972

Přebor ČR nováčků: volný styl mužů, Ostrava
Přeborníkem ČR ve váze 74 kg se stal Josef Májek.
68 kg: 4. Josef Vítek
Přebor ČR žáci, Hradec Králové
38 kg: 4. Smetana Radek
46 kg: 4. Kohoutek František
Druhá liga: volný styl mužů
Zbrojovka Brno : Nivnice 4:4
Za Nivnici bodovali: Chromec Josef, Plesner 
Karel, Májek František, Májek Josef
TJ VŽKG Ostrava : Nivnice 6,5:1,5
Za Nivnici bodoval pouze Plesner Karel a ne-
rozhodně bodoval Bradáč Petr
Nový Jičín : Nivnice 4,5:3,5

Za Nivnici bodovali: Plesner Karel, Bradáč 
Petr, Vítek Josef nerozhodně, Mahdal Josef
TJ Nivnice : Zbrojovka Brno 2,5:5,5
Za Nivnici bodovali: Plesner Karel, Soukeník 
František, Mahdal Josef nerozhodně
Nový Jičín : Nivnice 5:3
Za Nivnici bodovali: Chromec Josef, Plesner 
Karel, Májek Josef
Oddíl organizoval zájezdy na fi lmový festival 
do Dolního Němčí opraveným autem.

Rok 1973

Složení výboru oddílu: Předseda: Hromčík 
Václav, místopředseda: Soukeník František, 
jednatel: Kapsa Josef, evidence propagace: 
Mahdal Josef, členové výboru: Bršlica Karel, 
Plesner Karel, Vítek Josef
 Plán činnosti oddílu: Přihlásit žáky na oba 
styly, do krajské soutěže přihlá-
sit dorost na řeckořímský. Účast 
na turnaji nováčků seniorů, ju-
niorů oba styly a družstvo žáků 
taky na oba styly.
10.2. Brankovice, Národní Liga 
mužů
25.2. Javořina, Lyžařský zájezd
3.3. Javořina, Lyžařský zájezd
9.3. Lopeník, Lyžařské sou-
středění žáků
14.4. Brno, Národní Liga 
mužů
11. 8. Lednice, Vranov, Jiho-
české Rybníky, Lipno: Letní 
zájezd mužů: Májek Josef, 
Májek František, Vítek Josef, 
Havelčík František, Bršlica Ka-
rel
11. 9. Nový Jičín: Národní Liga 
mužů
22. 11. Kunovice, Sauna, žáci 
dorost
24. 11. Hodonín: Krajský přebor 
žáků
16. 12. Čejkovice: Národní 
utkání žáků
Krajský přebor Brno žáci
35 kg: 2. Sobotka
36 kg: 1. Velecký Pavel, 3. Slin-
ták, 4. Smetana
42 kg: 2. Vítek Pavel, 3. Kadlček 
Pavel, 5. Kroča Miroslav
46 kg: 2. Brulík Jan, 3. Juráň 
Stanislav
50 kg: 1. Velecký
58 kg: 1. Kadlček
68 kg: 1. Kroča

Krajský přebor nováčků Prostějov
57 kg: 3. Kostelník
63 kg: 2. Plesner
74 kg: 1. Májek Josef, 5. Vítek
Přebor žáků ČR volný styl, Vlašim
38 kg: 5. Sobotka
42 kg: 7. Slinták
46 kg: 7. Kadlček
54 kg: 7. Juráň
66 kg: 2. Kadlček
66+ kg: 2. Kroča
Umístnění družstev: Nivnice na 9. místě ze 17 
družstev.
Turnaj žáků na počest VŘSR Hodonín
35 kg: 4. Čapek, 5. Lukeš
38 kg: 3. Čaňo
42 kg: 3. Smetana, 4. Toman, 5. Marek
46 kg: 4. Slinták, 5. Kadlček, 7. Veleckýyyy
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LopeníkLopeník

LopeníkLopeník

Zimní soustředění oddílu zápasu na Lopeníku

Zimní soustředění oddílu zápasu na Lopeníku
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Muži
Nad 66 kg: 1. Kadlček
Hodnocení žáků pro rok 1973: 1. Juráň Sta-
nislav, 2. Kadlček František, 3. Soukeník Pavel
Krajský přebor dorost volný styl, Brno
65 kg: 3. Bednařík, 4. Svitko
Přebor mužů
57 kg: 3. Kostelník
62 kg: 2. Plesner
74 kg: 6. Vítek
Turnaj žáků v zápase řeckořímském v Havlíč-
kově Brodě
Velmi Kvalitně obsazený turnaj, celkem 175 
účastníků. V některých váhových kategoriích 
až 35 startujících. Vyžadovalo od žáků dob-
rou psychickou a  fyzickou přípravu. V  této 
těžké konkurenci, kde se zúčastnily všechny 
naše přední oddíly, jako Rudá Hvězda Praha, 
Vyšehrad, Ostrava, Děčín, Vansdorf, Plzeň, 
Hradec Králové, Jihlava, Brno, si naši chlapci 
vedli velmi dobře.
38 kg: 8. Velecký Pavel z 34 závodníků.
42 kg: 8. Vítek z 31 závodníků
50 kg: 14. Velecký

62 kg: 3. Kroča, 4. Kadlček
Schůze výboru oddílu: Řešila se žádost o za-
koupení nové žíněnky. Žádost byla odeslána 
do Prahy. V Nivnici byla dlouhodobá soutěž 
žáků ve volném stylu, pořadatel TJ Nivnice.
30 kg: 7. Oliva František
32 kg: 1. Májek Jan, 2. Kováč Miroslav, 3. Bar-
toš Vlastimil, 4. Novotný Pavel
35 kg: 1. Smetana J, 2. Krajčovič Zdeněk
38 kg: 1. Vlk Stanislav
42 kg: 1. Bartoš František, 2. Smetana Anto-
nín, 3. Čapka Jiří, 4. Soukeník Pavel
46 kg: 1. Čaňo Josef, 2. Bartoš Stanislav
58 kg: Velecký Pavel
V roce 1973 se oddíl umístil v soutěži řecko-
římského zápasu v ČR na 23. místě ze 46 od-
dílů. Ve volném stylu na 16. místě z 30 oddílů.
Na přátelské utkání v  Čejkovicích bodovali 
za Nivnici: Soukeník Pavel, Blaha Petr, Juráň 
Stanislav
Soutěž 2. liga muži
Nový Jičín: Nivnice 4:4
Nivnice: Brankovice 5:2
Nivnice: Zbrojovka Brno 1:7

Nový Jičín: Nivnice 8:0
VŽKG Ostrava: Nivnice 8:0
Tabulka: 1. VŽKG Ostrava, 2. ZJŠ Brno, 
3. Nový Jičín, 4. Nivnice, 5. Brankovice

Rok 1974

Druhá Liga volný styl
Nový Jičín: Nivnice 3:5
Sestava: Chromec Josef - výhra, Čaňo 
Břetislav - výhra, Vítek Josef - výhra, 
Mahdal Josef - výhra, Májek Josef - 
výhra, Bradáč Petr a Kapsa Josef ne-
bodovali.
Rudá Hvězda Hradec Králové 3,5:4,5
Bodovali: Chromec, Plesner, Bradáč, 
Mahdal, Májek remíza, v sestavě ješ-
tě Bršlica Karel a Marek Jan
TJ Nivnice: Zbrojovka Brno 5:3
Bodovali: Chromec, Plesner, Vítek, 
Mahdal, Bršlica
TJ Nivnice: Brankovice 5:3
Bodovali: Chromec, Plesner, Bradáč, 
Vítek, Májek
TJ Nivnice: Hradec Králové 6:2
Bodovali: Chromec, Plesner, Bradáč, 
Vítek, Mahdal, Bršlica
Zbrojovka Brno: Nivnice 6:2
Bodovali pouze Čaňo a Mahdal
TJ Nivnice: Brankovice 7:1
Bodovali: Chromec, Čaňo, Plesner, Ví-
tek, Mahdal, Májek, Bršlica
Přebor dorostu, Hodonín
35 kg: 4. Krajčovič Zdeněk, 6. Čapka
38 kg: 1. Soukeník Petr, 2. Čaňo Josef
42 kg: 4. Lukeš Jiří
50 kg: 3. Krajčovič Josef

54 kg: 1. Velecký Pavel
62 kg: 1. Juráň Stanislav
Přebor družstev žáků, Jihlava
35 kg: 2. Krajčovič
38 kg: 2. Čapka, 3. Soukeník
42 kg: 1. Čaňo, 3. Lukeš
50 kg: 1. Krajčovič
54 kg: 1. Velecký
62 kg: 1. Juráň
Nivnice se umístila 1. ze 3 družstev
Brno: Kvalifi kace pro utkání v NDR
2. Blaha, 2. Juráň, 2. Habarta, 3. Josefík
Krajský přebor Junioři
68 kg: 4. Hudeček
74 kg: 4. Habarta
Přebor žáků ČR, Praha
32 kg: 5. Krajčovič Zdeněk
35 kg: 7. Čapka Jiří, 8. Soukeník Pavel
58 kg: 1. Juráň
Při příležitosti 20. výročí založení oddílu 
uspořádal oddíl krajský přebor žáků v zápase 
řeckořímském
Umístění:
32 kg: 1. Májek Jan, 2. Kováč Miroslav
35 kg: 1. Krajčovič
38 kg: 2. Čapka, 6. Soukeník
42 kg: 3. Čaňo, 6. Velecký, 12. Lukeš
46 kg: 4. Hladiš Miroslav, 5. Novotný, 6. Bartoš
50 kg: 5. Krajčovič
54 kg: 1. Velecký Pavel
62 kg: 1. Juráň
Z družstev byla Nivnice na 1. místě.
Umístění Nivnice není nahodilé. Je to důsle-
dek dobré práce trenérů Karla Bršlice, Josefa 
Mahdala a  Břetislava Čaňe. Také dlouhodo-
bé soutěže družstev žáků vede Nivnice s 66 
body před Hodonínem a do ukončení zbývá 
jeden přebor, který se uskuteční v Brně. Vě-
řím, že chlapci své prvenství uhájí. Byl by to 
důkaz kvality a dobré cílevědomé práce tre-
nérů oddílu.
Hodnocení žáků za rok 1974: 1. Velecký Pa-
vel, 2. Juráň Stanislav, 3. Soukeník Pavel, 4. 
Krajčovič Zdeněk. Hodnocení bylo na zákla-
dě sportovních výsledků, chování a různých 
sportovních výkonů a  disciplín jako běh, 
rychlost, síla. 
Zpráva o výsledcích TJ Nivnice za rok 1974
Přeborníka ČR žáku za rok 1974 získal Stani-
slav Juráň. František Soukeník studuje dál-
kově kurz trenéra 1. třídy. Umístění mužů ve 
druhé lize zápasu volného stylu na 2. místě 
je to největší úspěch v  celé historii oddílu. 
Nivničtí žáci v dlouhodobé soutěži krajských 
družstev obsadili 1. místo.
Členská základna: 74 členů. Z toho 38 mužů, 
13 dorostenců a  23 žáků. Na schůzi svazu 
krajského výboru byl František Soukeník vy-
znamenán za dlouholetou činnost v  zápas-
nickém oddílu.  JM
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Zleva trenér Čaňo Břetislav, Čapka, Slinták Jiří, 
Zleva trenér Čaňo Břetislav, Čapka, Slinták Jiří, 

Lukeš Jiří, Soukeník Pavel, trenér Bršlica Karel, 
Lukeš Jiří, Soukeník Pavel, trenér Bršlica Karel, 

Čaňo Josef, Velecký Pavel, Stanislav JuráňČaňo Josef, Velecký Pavel, Stanislav Juráň

Nivnický rozhodčí Čaňo Břetislav, 
Nivnický rozhodčí Čaňo Břetislav, zápasníci z Nivnice Májek Jan jako vítěz, 

zápasníci z Nivnice Májek Jan jako vítěz, Kováč MiroslavKováč Miroslav

Naše nadějná mládež
Naše nadějná mládež
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Jak to u nás bývávalo, nejen ve Smrtné Uličce… 
Slavení křesťanských svátků pokračování z minula:

Od různých zážitků se zaměříme k těm váž-
nějším. Začněme od jara po celý rok, což bylo 
koncem března, ale spíše v dubnu oslavení 
největšího církevního svátku – Velikonoc. 
Jako většinou věřící víme, že je to připomín-
ka utrpení a ukřižování Ježíše Krista, ale i jeho 
slavné Vzkříšení. Většinou mládež v  našem 
okolí to světila, protože rodiče nám to srozu-
mitelně připomínali! Chodili jsme do kostela 
„lúbat rany Krista Pána“ na křížích, které byly 
na podušce u  obou bočních oltářů. Poté 
jsme se šli pomodlit k Božímu hrobu, ten byl 
umístěn v boční Mariánské kapli, tam drželi 
čestnou stráž místní hasiči v uniformách, a to 
v pozoru. – Pro nás kluky a do jisté míry pro 
děvčata bylo jakýmsi vyzněním těchto jar-
ních svátku Velikonoční Pondělí: šlahačka, 
někde zvaná mrskačka. Od rána jsme my klu-
ci chodili šlahat – mrskat, nejdříve po rodině, 
po známých, potom po rovnicách. – Pro Ulič-
ku a Čupy byla poté velkou událostí až závě-
rem května, ale více během června/tak jak to 
připadlo – Slavnost Nejsvětější Trojice na 
Čupském kopci. Z kostela se vyšlo už dopole-
dne, bylo to vlastně místo hrubé mše a tam 
poté byla slavná Bohoslužba s  kázáním – 
mše v kapli, kázání bylo venku. Co si pamatu-
ji, měl to obyčejně za našich časů děkan P. 
Kyselák, skvělý kazatel! Šlo se s muzikou, je-
den rok hrála Orelská, příští rok zase Sokolská 
hudba. Jedenkrát se šlo Smrtnou Uličkou, 
podruhé Čupskou Uličkou. Kdo měl blíže 
u cesty okna, měl je vyzdobené: rozžaté svíč-
ky, květiny, svaté obrázky, či sošky. Za nás už 
tam na Čupech nebyly krámky s občerstve-
ním/jak tomu bylo asi do r. 1950. Ale i tak to 
bylo pro všechny Nivničany zpestření až po-
vznášející. – Oblíbené bylo i Boží Tělo, to se 
vyšlo z kostela dopoledne v neděli, v dopro-
vodu hudby, šlo se ke čtyřem oltářům: ke 
kapličce sv. Jana Nepomuckého, odtud se šlo 
k Bobčíkům na Pořádí čp. 28, pak se přešlo na 
druhou stranu, kde byla kaplička u Smetanů/
Kapličků, až na opačné Pořádí ke kapličce 
Chmelických. Později se to však změnilo a ol-
tář byl se vší poctou připraven u Smetanů/
Jozífků, což bylo téměř u kostela – tam bylo 
ještě závěrečné požehnání. Někdy byly ty 
procesí na Čupy a na Boží Tělo už rudou mocí 
zakazovány, mírně se to zlepšilo v letech še-
desátých. Zvláště děvčata byla krásně ustro-
jená v krojích, a nebo v bílých šatečkách od 
prvního přijímání. Ty menší držely v ruce ko-

šíčky, v  nich natrhané kvítí, které sypaly na 
cestu, co poctu Eucharistii, kterou nesl kněz 
pod baldachýnem. Nás kluky, kteří jsme byli 
dosti nepozorní, hlídali bystrým okem strýc 
Kotek z Hošťáků, stálý to pozorovatel i v kos-
tele, pro pořádek ustanovený. Také jsme jed-
nou byli vytrženi strýcem Kotkem, že prý 
jsme vyrušovali při bohoslužbě: byl to Vacu-
lík, Slezák a já. Poté jsme museli zůstat v Lurd-
ské kapličce, když skončila bohoslužba, pře-
dáni panu děkanovi. Ten nám jen domluvil, 
ale s  připomínkou, že nyní půjdeme pozdě 
k obědu, čili se máme pochválit, kde jsme se 
zdrželi. Ale jinak strýc Kotek, bývalý obecní 
policajt, ještě chodící s bubnem, když vyhla-
šovali po Nivnici úřední zprávy, byli velmi ak-
tivní na ty rušitele v kostele. Sem a tam po-
hlavek, zatáhání za ucho, patřilo prostě k věci 
– a neškodilo to! Doma by nám stejně pově-
děli – „Proč tam rušíte, máte byt na posvát-
ném místě slušní!“ Počátek podzimu, to ne-
byla jenom škola, ale v  Nivnici i  hody, kdy 
o první neděli v září, ač svátek Andělů Stráž-
ných, jak je kostel v  Nivnici zasvěcen je až 
v  říjnu. Naše farnost získala určitou výsadu 
k zářijovému slavení, bezpochyby kvůli říjno-
vé slavnosti Růžencové v  Uherském Brodě, 
obyčejně hodně z naší farnosti navštívené. – 
Ale ještě k hodové neděli: vždy přijížděli vý-
znační církevní představitelé, aby slavnostně 
kázali. Pokud si pamatuji, dvakrát to byl za 
našeho mládí – v r. 1955 a 1959/tenkrát po-
svěcený nové kostelní varhany – prelát Glo-
gar z Olomouce. Ale my mladí jsme se už tě-
šili na komedianty: houpačky, kolotoče 
a  střelnice. Doma se naše mamičky skvěle 

snažily, aby bylo řádně a  chutně navařeno, 
občas totiž přijela návštěva z  příbuzenstva, 
ale i  známých: masová polévka, vepřové se 
zelím, řízky, nezbytné vdolečky a makovníč-
ky, ale doma připravené, jen ty zákusky byly 
většinou kupované u  Hampla v  Uh. Brodě. 
Naša mamička byla více než dobrá kuchařka! 
I u nás byla občas návštěva: kdysi přijel pan 
stavitel Paták ze Šumic, tatíčkův kamarád, 
který pracoval na ONV v Uh. Brodě, jindy náš 
strýc Kočica, obchodník z Nového Města nad 
Váhom, případně strýc Martin Mahdal, nej-
starší sourozenec matčin ze Suché Loze. 
Všem nám chutnalo, mluvilo se a vzpomína-
lo o ledasčem – jak už výše uvedeno, o první 
říjnové neděli se šlo na pouť do Uh. Brodu. 
Zpočátku se chodilo procesím i  z  Nivnice 
a těch nejbližších obcí: z Vlčnova, Hradčovic, 
Újezdce u Luhačovic, Šumic, Bánova, ostatní 
přijeli autobusy a vlakem. Také jsem šel pěšky 
s mamičkú asi r. 1954, někdy i s otcem, který 
mě ale posadil před sebe na kolo. V r. 1958 
jsem tam byl s  matkou, když tam kázal ka-
novník Beneš z  Prahy a  mluvil velmi pěkně 
o tom, jakým velkým ctitelem Matky Boží byl 
Karel IV. Jezdilo se však na poutě i jinde, z Niv-
nice hodně na Provodov, též k  Antoníčkovi 
na Blatnickou horu/tam jsme jeli s tatíčkem 
v r. 1955, dokonce jsme spolu byli r. 1960 i na 
Velehradě. To na Hostýn jsem se dostával 
později, s naší matkou, už vdovou a s dcerka-
mi, což bylo asi r. 1985. – Nevím jak kdo, ale 
náš tatíček – sociál, držel i na ty poutě a nepa-
matuji si, že by tam moc jezdili kamarádi 
z Uličky: určitě ne Jožin Slezák, Máčalík, Čech, 
Vaculík a řada dalších. – Přišel sychravý pod-
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zim, to už byl svátek Všech Svatých, následně 
Dušiček. Doma jsme dostali napomenutí: 
„Běž na hřbitov sa pomodlit k našemu hrobu, 
za spásu dávných předků z  rodu Lukášů 
a Kunčíků.“ – Někteří kluci však pobíhali po 
hřbitově a zpívali si: „Na Dušičky kradem svíč-
ky, picháme je do kapsičky.“ – 11. listopadu, 
na svátek svatého Martina častokrát přijížděl 
tento na „bílém koni“. Když jsme ještě ráno, 
co jsme šli do školy, ale zpět se už snášel 
z  nebe snížek bílý. V  sousedním Bánově se 
slavily hody a v Suché Lozi tomu říkali „hod-
ky“. Závěrem listopadu svátek mučednice 
Kateřiny, když se tradovalo - „Kateřina na 
ledě, Vánoce na blátě“ – či opačně, jaké vyšlo 
počasí. A na obzoru se přiblížil svátek všech 
maličkých – svatý Mikuláš, biskup. Ten ale na-
vštěvoval ty hodnější, možná i méně hodněj-
ší děti už v předvečer toho svátku. Mám na 
to, jistě i další v Nivnici, milé vzpomínky. Mi-
kuláše doprovázel bílý Anděl a také zlobivý 
čert. V této záležitosti jsme byli i my aktivní, 
mládež z Prostředňanů. Domluvili jsme se, že 
budeme chodit, ale kdo prý bude tím Miku-
lášem? To bylo na začátku 5. třídy, čili v  r. 
1957. – U Martišků jsme s Fanušem připravo-
vali ornát pro Svatého. Babička Martiškova se 
zajímala a doporučila, že Mikulášem by měl 
být Frantík. Když jsem to přednesl ostatním 
dětem, rezolutně se proti tomu postavili z ka-
marádů: Lidka Kapsova, podpořena Anež-
kou Slezákovou, sestřenicí, a bylo to! Že prý 
to musím být já, tak se i  stalo. S  mitrou na 
hlavě, kterou připravily z  tvrdé kabelky od 
nákupů děvčata Hyblerovy, s  nalepenými 
vousy, ornát připravený u Martišků, tak jsme 
se vydali po nejbližších domech, tam kde 

měli malé děti. Pamatuji se, že jsme byli 
u Bartků/Ševců, potom pod hřbitovem u Po-
chylých, celkem asi v  pěti chalupách. Poté 
nám došly dárky – domácí jablíčka a ořechy 
a kupované cukroví, na což jsme se složili. Sa-
mozřejmě platilo, že obdarovaní se museli 
modlit, jinak zahartusil čert, což byl Jožin Sle-
zák/Anděl nám chyběl, nezbytný doprovod 
těch ostatních. Franta na protest, že není Mi-
kulášem už na chození nepřišel. – Ale vzpo-
mínám si ještě na jiného Mikuláše, který cho-
dil, než jsem šel do školy, to bylo v  r. 1952. 
Chodili starší kluci a sv. Mikuláše představo-
val pěkně nastrojený Franta Pražan, kamarád 
mého bratra Vaška. Ten mi dával rady, že se 
nemám co bát, protože tím Svatým bude 
právě Pražan. A když přišli do naší kuchyně, 
už jsem byl odvážnější a směle jsem říkal: „Já 
vím, ty jsi Pražan!“ – doprovod se smál… To 
i když jsme chodili už do školy, radovali jsme 
se z  dárků od Mikuláše, což byl obyčejně 
sladký perník. Třeba jsem až záviděl, když Sta-
ňa Trtek/čp. 199, měl za oknem vojáka na 
koni – pěkně malovaného, samozřejmě toho 
perníkového. – Nejkrásnější a nejoblíbenější 
byly pro malé, mladé i  staré, vlastně pro 
všechny – svátky Vánoční: To si celý křesťan-
ský svět připomíná Narození Kristovo, jak zpí-
váme „V Betlémě, v plenčičkách ovinutého“. 
Nejvíce jsme se těšili na ozdobený a ozářený 
stromek, ale u nás i na papírový Betlém, který 
byl umístěn buď pod stromečkem a nebo na 
kosně. Byly tu i dárky, které byly zajisté od Je-
žíška, v tom čase trochu skromnější: šála, po-
nožky, svetr, mrazovky; ti zámožnější dostali 
i sáňky, dokonce brusle a nebo lyže, později 
kdosi z kluků dostal hrací fotbálek/byl to Cyril 
Čech a  Frantík Máčalík. S  ním jsme potom 
hrávali různé mistrovské utkání, vymýšleli 
střetnutí klubů a národních mužstev. – U nás 
doma bylo betlémů několik – větších i men-
ších, protože byly papírové, tak se opotřebo-
valy a  jiné se ztratily, ani nevím kam. Moc 
krásný betlém dovezl na Vánoce 1956 bratr 
Václav, byl papírový od Kubašty – rozkládací. 
Nejvíce mně zůstaly z dětských let v srdci asi 
Vánoce 1955, 56, 57 a 1960. – Trochu to při-
blížím: 1955 jsme prožívali, to naše rodina 
ještě společně, ve starém domku. Na Štědrý 
večer jsme zasedli ke společnému stolu v jiz-
bě – otec, tři bratři, babička Apolena, no 
a mamička ta byly obsluhujícím. Tradiční ve-
čeře, jak bývala tenkrát na Slovácku: oplatky 
s medem, kyselica a potom už jen vdolečky, 
makovníčky a vánočka upečená doma, k čaji 
– pro ty starší s trochou rumu, káva se tenkrát 
nějak nepila. Ale úvodem byla modlitba 
všech, klečíce – Růženec! A už se ozvalo, co 
bylo v Uličce pravidlem: strýc Hubač bydlící 
mírně naproti několikrát vystřelil ze své puš-

ky/byl aktivním myslivcem. Poté už zazněla 
z trubky starého Safrmenta „Tichá noc“, byl to 
muzikant od Starých/Sokolské kapely. A  už 
se k  nám kdosi hrne: „Tetičko, my sa k Vám 
ideme podívat na stromeček.“ – „No, pojďte 
děvčice.“ – odpovídajú mamička. Vcházajú tři 
děvčice – súsedova Lidka Vaculíková, Mařen-
ka Hyblerová, Milka Velecká. – „Jé, ten je pěk-
ný.“ – říká kterási z  nich. Na tom se u  nás 
vždycky drželo, hlavně tatíček – aby byl stro-
meček bohatě ozdobený. Všichni jsme měli 
dobrou náladu, úsměvy, náš Vašek tradičně 
šprýmuje, děvčata ale neví, komu to patří – 
děkují, když si vzaly z nabízeného vánočního 
cukroví, to tenkrát byly domácí tlapky, také 
čokoládové. Tatíček následně zapnuli rádio 
a ozvou se koledy, které i za režimu lidově de-
mokratického se pouštěly, až za prezidenta 
Novotného to začínalo být dosti omezené. 
Jak už řečeno, všichni se cítíme dobře, bratři 
jdou po večeři se podívat za kamarády, Jožka 
za Frantou Vaculíkem, Frantou Bartošem, Fa-
nušem Mahdalem/školníkem. Vašek měl zas 
svůj okruh – Frantu Trtka/Safrmenta, Janka 
Petrůje a Jožku Kočíka. Tenkrát v Nivnici půl-
noční nebyla, sice byla – ale už v devět hodin 
večer. Od náš šli až ráno na Bohoslužbu nej-
dříve mamička a babka Apolena, tatíček a já, 
ale i kluci/alespoň tak jim to bylo nakázáno 
– jsme šli na hrubou mši. Jak šly roky, už naši 
mi připomínali ráno, že až přijdu z kostela na 
Boží Narození – mám vinšovat, abychom 
měli všeci požehnání. Já měl jakýsi ostych 
a  nebylo možné, abych se do toho vpravil. 
Ale mamička spustily: „Ale tož mazaj ven, vrať 
sa a popřej!“ – Snad nakonec se tak stalo, to 
už nevím, ale bývalo to podobně ještě i v dal-
ších letech. – Něco málo o Vánocích 1956, to 
už bratr Josef byl na vojně v Sušici a domů 
nepřijel. Vašek přijel z Ostravy, kde pracoval 
na dole Bezruč, pochopitelně co horník a při-
vezl nebývale moc dárků všem. – Do paměti 
se mně vryly i Vánoce 1957, které nebyly tolik 
sněhové, jak několik předešlých Vánoc. Ne-
vím, jak k tomu došlo, ale po večeři jsme se 
nějak našli, skupina kamarádů – Jožin Slezák, 
bratři Tonda a Zdeněk Kunčíkovi a Jožka Tr-
tek/Safrment. Byl ohromný mráz, který za-
hnal prvního dom, což byl Jožin S., který se 
málo oblekl. My ostatní jsme ale pokračovali 
a koledovali a šli se hlavně podívat na stro-
meček. Ne všude nám otevřeli, přece někde 
ano. Pamatuji se, že jsme byli u vedlejších Va-
culíků, u  Veleckých/vedle Martišků, ti měli 
krásně ozdobený stromeček, u Lečbychů, už 
ani nevím kde. Ta suchozima nám vzala však 
odvahu, a proto jsme se rozběhli do tepla do-
mova. – V r. 1960 jsme už bydleli na novém 
domku blíže cesty. A zase se v jizbě sešla rodi-
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na, už bez babky Apolenky, která zemřela 
v listopadu 1959. Josef se vrátil z vojny a pra-
coval v Moravanu Otrokovice, Václav byl za-
městnán v brodské Zbrojovce, ale později se 
zas nechal naverbovat do Ostravy. Ty Vánoce 
byly též milé, jen nepatrná drobnost mě za-
rmoutila. Překvapivě od mého bratra Václa-
va, s nímž jsem si vždycky od malička rozu-
měl. Příčina? – Prvně se objevily v  prodeji 
mandarinky, pomeranče a citrony byly zná-
mější i dříve. Nové ovoce dostávalo se u Truk-
sů, ale určitý počet na váhu/asi 5 kusů do 
sáčku. Asi jsem si bral už třetí mandarinku, 
a mamička řekly – „Pěkně sa rozdělte.“ - Tu Va-
šek spustil: „Není to Staňku enom pro tebe“. 
Vložili se do toho tatíček a  řekli: „Šak on si 
bere aj za mňa.“ – Takové byly Vánoce našeho 
dětství. Vše jsem ani nemohl vypovědět, ale 
z mého pohledu jsem uvedl snad to nejpo-
zoruhodnější. – O Třech Králích: Naše chození 
se událo závěrem r. 1958, takže jsme před-
běhli svátek slavený 6. ledna. To proto, že po 
Novém roce 1959 už nastala školní povin-
nost. Ten nápad přišel jaksi z  čista jasna – 
choďme za Tři Krále. Slovo dalo slovo a ještě 
v ranních hodinách nám strýc Ludva Michá-
lek zrobili tři koruny – dvě žluté vpředu s čer-
venou hvězdou, pro Baltazara fi alovou s bí-
lou hvězdou. Navlekli jsme si dlouhé bílé ko-
šule dospělých, převázáni mašlů z ženského 
kroje a  v  ruce tři palice, nahoře ozdobené 
papírovým vějířem. – „Poď sem Jožine!“ – 
strýc na Jožina Vaculíka, toho který měl být 
černým vzadu vzali saze z kamen a po puse 
jej celého očernili, jen oči mu svítily. Strýc byli 
takovým správným režisérem této akce. Ješ-
tě pokladničku do ruky Ludvi Mladšího a už 
jsme vyšli – směrem Smrtná Ulička a  šli až 
nahoru, chodíce sporadicky tam, kde nám 
otevřeli. Narazili jsme na Frantu Vaculíka 
a  ten řekl, že nás vyfotí, což se stalo před 
Hromčíkovým domem. Potom jsme šli ještě 
výše a to do Druhé uličky, to nás ještě zavolal 
Franta Kablásek a znovu nás zvěčnil na foto-
grafi i. To už jsme zabočili na Čupy, kde jsme 
asi první navštívili dům Kotků: strýc právě ští-

pali dřevo a na nás: „A nač kluci vybíráte?“ – 
Nevím, kdo byl z nás tak pohotový: „To bude 
aj na varhany v kostele.“ – Abych to čtenářům 
osvětil: Byly tenkrát sbírky na nové varhany, 
které byly potom instalovány na hody 1959. 
Přiznám se po letech, že to nakonec s  těmi 
vybranými korunkami dopadlo zcela jinak. 
Lhali jsme? Ani možná ne tolik a potom jistě 
na přímluvu Tří Králů – těch nebeských, nám 
to milý Kristus Pán odpustil. Mimo nás totiž 
už za Tři Krále nechodili, pouze malí Cikáni, 
kde byli ti z lepších křesťanských rodin to ne-
vím – prostě nechodili ani ministranti. Nebo 
jak říkala babička Martiškova, když prý Fanuš 
byl vyhozen od ministrantů: „Ale nic si z toho 
nedělaj, tam nemosíš byt mezi selskýma klu-
kama.“ – Vraťme se k našemu chození. Z Dru-
hé uličky jsme zamířili do Hoštáků, kde jsme 
museli jít až k  babičce Tomancové, kam se 
nedávno provdala Ludvíkova tetka - Anča 
Veselá. Babička, matka 15 dětí Tomanců nás 

moc chválila, neboť jsme jí zazpívali asi 7 slok 
Tří králové koledy, umí to dnešní děcka? Snad 
2 – 3 sloky, bohužel. S  poměrně chudších 
Hošťáků, kde jen na pokraji bylo několik 
gruntů, zpět na Pořádí, od Truksového ob-
chodu až kolem většiny selských domů – Zá-
lešáků, Skybů, dvojích Bartošů, poté vedle 
cukrářky Zelinkové a pořád dál, kolem Trtků/
Miškáříků, Bobčíků za fárů, Smetanů/Cyrilků, 
to až k Soukeníkům u Kapsového mlýna. Tam 
jsme se dostali už za tmy a tím končilo naše 
chození. Na druhý den Petr Michálek vše po-
ctivě spočítal, co jsme získali od těch přispě-
vatelů, bylo to necelých 300 korun; rozhod-
nuto, že každý dostane 90 korun a ten zbytek 
se dá Petrovi za počítání, dále si koupíme 
u Truksů cukroví. Tenkrát byl balíček sladkostí 
za tři koruny/a dnes?! – Ale bylo přece i vydá-
ní: královské koruny, včetně roztrhaných 
a rozmočených botek – že?! – 

Zpracoval: St. Lukáš
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Z vyprávění hajného Halaxy 
divoký burčák

Tak se nám zase přiblížil konec roku, rok plný událostí dobrých i ne-
radostných, covid zase řádí a my lidé jsme často nepoučitelní… Ale 
jak se říká: „veselá mysl, půl zdraví“. Budou brzy Vánoce a Silvestr, tož 
jsem pro Vás připravil historku ze vzpomínek na dědáčka, co nám vy-
právěl občas na podzim.
Jednou na počátku šedesátých let byl dědáček a pár dalších myslivců 
pozvaní na hon do Blatnice pod Sv. Antonínkem. No a po honu se 
besedovalo a jak už bylo „něco nakúpené“ tož strýc Marek spustíl:
U nás máme dycky dobré víno a umíme udělat aj dobrý burčák, na 
tom si zakládáme. A jednú jak oral Janek Pagáč na Díloch, tož jim po-
háňala krávy tetka Rozína, byla to pěkná robka, taká sporá… Burčáku 
měli doma aj ve sklépku dost, aj červeného, reku byl dobrý, šak sme 
ho aj párkrát okoštovali. No nic. 
Jak sa začalo slunéčko nížit, tož povidali strýc Janek: „Rozinko, už běž 
dom, já to tady už dosmýčím sám, abys mohla doma nachystat všec-
ko k pokludu, než dojdu dom.“
Tetička šly dom a po cestě jich napadlo, že budú mět strýc žízeň, až 
sa vrátí z pola a že mu nachystajú do džbánka teho dobrého červe-
ného burčáku, co má rád. Vletěly do sklépka se džbánem k téj bečce, 
v dobré vůli, ale co… Jak vytáhly z bečky špunt, burčák vyrazíl z takú 
silú, že stříkal až na tlo (strop) a zpátky to sčákolo i tetku Rozínu. Ta 
byla jak zkamenělá, enom sa modlily k andělu strážném, co majú dě-
lat. V jedné ruce džbán, v druhéj špunt. Co včíl? Tož nenapadlo ich 
nic múdřejšího, než si na tú bečku sednút, a tak to zarazily. Seděly, 
na špunt v ruce zapomněly, enom sa bály, že jak sa pohnú, bude to 
zaséj stříkat. A tož tak seděly dolekaná na téj bečce, než sa vrátili strýc 
Janek dom. Ten vypřihli, dali kravám a hledali tetku. Tetky nikde, až ju 
našli ve sklépku, lebo měli opravdu žízeň. Vejda do sklépka, uviděli 
Rozu sedět neščasnú. 
„Snáď sa Ti něco nestalo?“ pravili. Tetka ubečená pravily všecko, so 
sa stalo a jak bylo. Strýc sa s chuťú zasmáli. Vzali Rozínku kolem pasu 
a z bečky ju sdělali. Burčák už byl potichu. Strýc sa usmíli, vytáhli koš-
týrem dobrého burčáku a pravili: „Vidíš robko, jaks ho zkrotila, dušen-
ko moja?“
Tož tak… A co bylo dál, to už ví enom Pán Bůh.
Vinšuji Vám všem požehnané Vánoce, radostného Silvestra a všech-
no dobré, hlavně zdraví v nastávajícím roce 2022.

Karel Šik

Krásné vánoční svátky    

a v novém roce 

hodně zdraví

přejí zahrádkáři
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Nebezpečí internetu zvané kyberšikana
Moderní technologie vnáší do našeho života mnoho pozitiv a čas-
to nám usnadňují každodenní život. Jak už to ale bývá, nic se ne-
obejde bez obligátního „ale“. Virtuální prostor s sebou přináší not-
nou dávku anonymity, která tvoří úrodnou půdu pro nežádoucí 
komunikační jevy v čele s kyberšikanou. 

Co je to kyberšikana a jak se projevuje?

Jedná se o  šikanování druhé osoby jedincem nebo skupinou 
prostřednictvím informačních technologií (především sociál-
ních sítí). Může se jednat o  zasílání urážlivých nebo zastrašují-
cích zpráv a pomluv. Vytváření obrázků, videí nebo celých strá-
nek, které mají za cíl urazit, zesměšnit nebo ztrapnit dotyčnou 
osobu. Nezřídka kdy také dochází ke zneužívání cizích účtů a ke 
krádežím identity, na které navazuje i zveřejňování cizích tajem-
ství. V krajních případech se také můžeme setkat se sexuálním 
obtěžováním a  pronásledováním prostřednictvím zpráv nebo 
hovorů. 

Druhy kyberšikany

Kybergrooming

Bezesporu nejvíce nebezpečný druh kyberšikany. Označuje ma-
nipulativní chování jedince, který se snaží oběť donutit k osobní 
schůzce. Výsledkem takové schůzky může být fyzické napadení, 
sexuální obtěžování, nucení k  určitým úkonům nebo dokonce 
únos dotyčného.

Sexting 

V  případě sextingu se jedná o  elektronické rozesílání textových 
zpráv, obrázků nebo videí se sexuálním obsahem. Dochází tak 

k poškozování dotyčného. Známé jsou i různé formy vydírání, kte-
ré právě se sextingem úzce souvisí.

Kyberstalking

Stalking znamená opakované, obtěžující a dlouhodobé pronásle-
dování s různou podobou a intenzitou. V případě kyberstalkingu 
jsou k této aktivitě zneužívány právě moderní technologie a soci-
ální sítě. Může tak mít podobu neustálých telefonátů, sms zpráv 
nebo chatových konverzací. 

Kde hledat pomoc a kam se obrátit?

Kyberšikanu je často velmi těžké odhalit. Především proto, že ně-
kteří agresoři se zprvu tváří přátelsky a  nic nenasvědčuje tomu, 
že by mohlo dojít k napadání. Na místě je tedy rozhodně náležitá 
opatrnost a obezřetnost. V rámci prevence je nejlepší vyhnout se 
neprověřeným sociálním sítím a internetovým stránkám, dostateč-
ně si zabezpečit vlastní účet nebo nekomunikovat s  lidmi, jejichž 
profi ly se zdají být podezřelé. Pokud se ale přeci jen potýkáte vy 
nebo někdo z vašeho okolí s kyberšikanou, je pravý čas obrátit se na 
odbornou pomoc. V online prostoru je vám denně k dispozici linka 
bezpečí a krizová telefonní linka PČR. V reálném světě se pak mů-
žete obrátit na učitele, výchovné poradce, policii nebo odborníky 
z řad psychologů. Důležité ale je, nenechat situaci zajít příliš daleko. 

PhDr. Michaela Miechová, psycholožka a majitelka poradny Mojra.cz – 
www.mojra.cz

Pokud řešíte podobný, nebo jiný problém, můžete si objednat 

konzultaci na www.mojra.cz  Použijte slevový kód „NIVNICE“ 

a získáte slevu 10% z ceny objednávky.

Příjemné prožití Příjemné prožití 

vánočních svátků vánočních svátků 

a do nového roku a do nového roku 

především zdravípředevším zdraví

KANDIDÁTI NIVNICEKANDIDÁTI NIVNICE



Potřebujete poradit v konkrétní životní situaci? Najít nejvýhodnější pojištění pro Vaše vozidlo, ušetřit peněžní prostřed-
ky a mít komplexní informace? 

SROVNÁNÍ NABÍDEK OD VŠECH POJIŠŤOVEN, BANK A INVESTIČNÍCH SPOLEČNOSTÍ 

• Úrazové pojištění     MICHAELA HALŽÍKOVÁ
• Pojištění nemovitosti     DR. KACHNÍKA 64
• Pojištění odpovědnosti    NIVNICE 
• Povinné ručení       Tel. 725 932 023
• Penzijní spoření      michaela.halzikova@smsfi nance.cz
• Investování 
• Hypotéky a úvěry 

Abstinent, nekuřák, Sš 56/193/98, 

sport. postavy, introvertní povahy, 

práce se nebojící drobnochovatel 

zemědělec, sadař, zahradník-

včelař, hledá hodnou ženu 

s vlastním zázemím z obce okolí 

Uh. Brodu. Jsem zaměstnaný, bez 

dluhů nebo exekuce.

t.724024031 

e-mail:  carnika@centrum.cz

Potřebujeete poraddit v konkkrrétní životnní situaci? NNajít nejvýhodnější pojojišištění pro VVaša e vozidllo,o ušetřit ppeněžní pprostřed-
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Sídliště 1000, 

Nivnice 687 51

Úřední hodiny – PROSÍME, DODRŽUJTE HYGIENICKÁ OPATŘENÍ!

pondělí, středa 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

úterý, čtvrtek, pátek 8:00 – 12:00 12:30 – 14:00

Úřední hodiny – matrika  a evidence obyvatel:
hlášení narození, úmrtí, sňatky, určení otcovství, druhopisy matričních dokladů + EO přihlášení k trvalému 
pobytu, ověřování listin a podpisů, výpisy z czechpointu

pondělí, středa 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00

úterý, čtvrtek, pátek 8:00 – 12:00

Fakturační údaje:

OBEC NIVNICE, Sídliště 1000, 687 51 Nivnice

IČ 00291170, DIČ CZ00291170, Č. účtu. 1927721/0100 KB a.s. pobočka Uh. Brod

Kontakty na úřad:

starosta – Ing. Miroslav Vykydal starosta@ou.nivnice.cz 606 766 166

místostarostka – Ing. Marie Kománková, MBA mistostarosta@ou.nivnice.cz 606 766 167

podatelna – Bohumila Kašpárková podatelna@ou.nivnice.cz 572 693 126

matrika a evidence obyvatel - Františka 
Borýsková

f.boryskova@ou.nivnice.cz 572 693 276

pozemky, pokladna – Martina Fialová m.fi alova@ou.nivnice.cz 572 693 277

hlavní účetní – Alena Haluzová a.haluzova@ou.nivnice.cz 572 693 126

mzdová účetní – Radka Trtková r.trtkova@ou.nivnice.cz 572 693 126

správce hřbitova – Ivana Hladišová 728 429 247

správce Nivnické riviéry – František Kolacia  nivnicka-riviera@ic.cz 722 145 322

správce SD Beseda – Martina Moulisová beseda@ou.nivnice.cz 605 804 501

knihovna – Marta Zálešáková knihovna@ou.nivnice.cz 605 317 518

správce SD Hůrka – František Seménka 602 274 449

správce Sportovního areálu – Tomáš Trtek Tomas.Trtek@ou.nivnice.cz 731 632 064

vedoucí úseku údržby – Petr Vlk udrzba@ou.nivnice.cz 607 618 542

zástupce vedoucího údržby – Josef Sobotka 603 235 896

Tel: 572 693 126,  Email: ou@ou.nivnice.cz

ID datové schránky : 8k6bsjq

Obecní úřad Nivnice
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